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Protokół  Nr   XI/11 
 

z XI sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 28 listopada 2011 r. w godzinach od 12.00 do 15.30 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

 
Adn. 1 
 
 XI sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 
Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 
P.Tadeusza Synorackiego, Prezesa Polskiego Czerwonego Krzyża w Wągrowcu – P.Jana 
Maćkowiaka, sołtysów wsi i wszystkich gości, uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu) 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, 
na dzisiejszej sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna 
do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista  obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XI sesji Rady Gminy, jaki radni i 
goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Z kolei zapytała czy ktoś z radnych lub gości chciały do przedstawionego porządku sesji 
wnieść jakieś zmiany ? 
Do przedstawionego porządku obrad sesji nikt nie zgłosił zmian. 
(Porządek obrad XI sesji Rady Gminy stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy  był 
do wglądu w biurze Rady Gminy. Nikt nie wniósł do niego żadnych uwag, w związku z czym 
zaproponowała jego przyjęcie w głosowaniu bez odczytywania. 
Na 15 radnych protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz: 
1) sprawa nie zrobionego od 3 miesięcy zadaszenia na przystanku przy stacji PKP; 
2) w dalszym ciągu jest problem studzienek na ul.Wągrowieckiej. Do tego dochodzi w kilku 
miejscach spękany asfalt. Przyjdą opady, zastoje wody, zaczną grudy wyskakiwać, ktoś 
pójdzie dostanie w oko, albo w nogę, albo jeszcze coś innego może się stać; 
3) rozsypująca się obudowa studzienki przy wjeździe do firmy P.Kopydłowskiego. Jak TIR 
pojedzie, jak wystrzeli taka luźna kostka .Oby coś się nie stało ? 
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4) „jest piękna pogoda, nie ma opadów, studzienki są pozatykane, pełno liści. Dodatkowo 
teraz ci co robią przepusty i płynąca z tego maź wodna. Zaczną się opady i będzie problem z 
odprowadzeniem wody”; 
5) „chciałbym Pana Wójta prosić o ustosunkowanie się na proponowane zmiany w oświacie: 
to jest sprawa stołówki szkolnej, sprzątania szkoły, biblioteki szkolnej. Do stołówki nie mam 
pytań, a jeśli chodzi o sprzątanie to jest taka moja refleksja i proszę się do tego odnieść: 
szkoła to nie biuro, że jest zamknięte, szuflady, wszyscy wychodzą. Trzeba niejednokrotnie 
po przerwach sprzątać, szczególnie w okresie jesienno-zimowym, kiedy jest błoto. Jak Pan to 
widzi ? Biblioteka to nie jest tylko wypożyczanie książek, to są lekcje biblioteczne, konkursy, 
chodzi o to żeby uczyć korzystać z biblioteki, zachęcać do czytania, a nie takie zwykłe sobie 
wypożyczanie”; 
6) „w dalszym ciągu zwracam się żeby w okresie jesienno-zimowym były zajęcia dla dzieci i 
młodzieży (gra w tenisa) w Domu Kultury. Tam jest miejsce dla 4-5 stołów .Potrzeba byłaby 
jakiegoś opiekuna na piątek, sobotę, niedzielę. Jak jest niepogoda podejrzewam, że wielu 
chętnych przyjdzie i sobie pogra”; 
7) sprawa związana z dotacją unijną do przepompowni w budowy kanalizacji w Żabiczynie. 
Jak gmina zamierza rozliczyć tę dotację jeżeli na tym Aquanet zarabia – na ściekach, które 
płyną tą inwestycją na która jest dotacja unijna ? 
8) radny prosił ksero umowy z Aquanetem Poznań z wszystkimi załącznikami. Z kolei na 
punkty od 5 do 7 prosił o udzielenie odpowiedzi na piśmie; 
 
- radny Kuryłowicz: 
1) „miałem spotkanie w Jaroszewie Drugim z mieszkańcami i tam wyszła sprawa kruszarki 
do kamieni. Czy tam będzie możliwość pokruszenia tego gruzu i nawiezienia na drogi, które 
są w potrzebie ? 
2) W środku między Nieświastowicami a Jaroszewem już część asfaltu została położona. Czy 
będzie dalsza możliwość utwardzenia, czy położenia tego asfaltu  dalej ? 
3) „barierki ochronne przy głębokich rowach na drodze powiatowej w Jaroszewie Drugim w 
lesie i dalej. Te rowy w pewnych miejscach są bardzo głębokie. Wskazane byłoby zaznaczyć, 
że tam jest niebezpieczeństwo. Ten rów jest bardzo blisko drogi”; 
4) „przydomowe oczyszczalnie ścieków. W Jaroszewie Drugim już kilka oczyszczalni 
powstało.Przez różne firmy te oczyszczalnie są pobudowane. Jak sprawa ma się z tym 
osadem, który trzeba raz do roku czy na 2 lata wywozić. Czy można na nasza oczyszczalnie 
ten osad wywozić ? 
5) sprawa oświetlenia – „tam zostały założone nowe lampy i już te żarówki mrugają, nie 
świecą. Czy to wina żarówek, czy montażu, czy jakaś Ina ?W Jaroszewie Pierwszym jedna 
lampa już nie świeci od 2 lat koło P.Antkowskiego, a następna już mruga od pewnego czasu. 
Zgłaszałem to i na razie nie jest zrobione”; 
 
- radny Serafiński – „sprawdzenie, ewentualnie wymiana słupa energetycznego Nr 1/13 w 
Miłosławicach”; 
 
- radny Górski – „przypomniał o postawienie dodatkowej lampy na Osiedlu Michałowskim w 
okolicach P.Mazurkiewicza. Kiedyś mówiliśmy, że to przy okazji tej inwestycji gazowej 
mogłaby powstać. Ta lampa oświetlałaby tamtą drogę”; 
 
- radny Witucki: 
1) oświetlenie uliczne – „Podobno były wymieniane żarówki. Do Sarbii nikt nie dojechał”; 

 



 3

2) sprawa dziur w drogach zarówno gminnych jak i powiatowych. Znowu cały rok minął i 
żadna dziura nie została załatana. Jeśli przyjdzie mróz a potem wiosną odwilż to będziemy 
mieli przynajmniej dwu-, trzykrotnie większą ilość dziur do załatania”; 
3) „pojawiła się nowa dziura na drodze w Podlesiu Kościelnym od kościoła do cmentarza. 
Tam w jednym  miejscu naprzeciwko P.Muszyńskiego zapada się asfalt”; 
 
- radna Kapczyńska – przypomniała sprawę ul.Gnieźnieńskiej i ul.Nowej – narożnik, który 
został zniszczony przez TIR-a do dzisiejszego dnia nie został naprawiony i tam też są słupki, 
które się poprzewracały. Stąd też prośba żeby przed okresem zimowym to naprawić”; 
 
- radny Wojtyszyn: 
1) mam prośbę mieszkańców ul.Kościuszki i Polnej aby na narożniku tych ulic postawić 
skrzynię z piaskiem, ponieważ ta druga część od ul.Kościuszki w gór nie ma skrzyń, a 
przydałoby się postawić tym bardziej, że na skrzyżowaniu mieszka min. osoba 
niepełnosprawna dla której noszenie piasku z tak dalekiej odległości jest uciążliwe; 
2) radny zgłosił prośbę w imieniu mieszkańców ul.Ruda o wystąpienie do Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg o zamontowanie dodatkowych barierek energochłonnych na drodze 
wojewódzkiej nr 190 w Mieścisku w obrębie ul.Ruda mając na względzie bezpieczeństwo 
mieszkańców i użytkowników dróg”; 
a) Przy domu mieszkalnym ul Ruda 1 (p.p.Jeruzal) wielokrotnie dochodziło do niszczenia 
ogrodzenia oraz złamany został słup energetyczny. Istniejące pachołki nie spełniają 
dostatecznego zabezpieczenia. Osobiście jechałem zimą autobusem, który mimo małej 
prędkości, przy skręcie w kierunku Podlesia Kościelnego, wpadł w poślizg i zniszczył 
ogrodzenie. Dobrze, że nie doszło jeszcze do zniszczenia budynku i nie było ofiar w ludziach. 
Barierka w większym stopniu zabezpieczałaby obiekt i zwiększałaby bezpieczeństwo 
mieszkających tam ludzi”; 
b) „Przy lustrze istnieje przepust pod jezdnią i rów, którym odpływa woda do rzeki. 
Mieszkańcy tej ulicy mówią, że były przypadki wpadania samochodów do rowu, który jest 
mało widoczny. Dochodziło do zniszczenia zawieszeń pojazdów. Zagraża to również 
bezpieczeństwu ludzi, szczególnie w sytuacji, gdy omijane są pojazdy skręcające w lewo, w 
kierunku Podlesia Kościelnego”; 
c) „na drodze wojewódzkiej przy domu P.Magdy, ul.Ruda 5, po zewnętrznej stronie łuku 
drogi jest bardzo krótka barierka energochłonna. Spełniała ona swoje zadanie, gdy na skarpie 
rosły przydrożne drzewa. Drzewa zostały wycięte, a skarpa wysokości ponad 3 m nie została 
zabezpieczona .Na wewnętrznym łuku  barierka jest wielokrotnie dłuższa i przynajmniej taka 
powinna być zamontowana na łuku zewnętrznym, póki jeszcze nie doszło do tragedii”; 
3) „myśmy przyjęli kiedyś pewne kryteria do obniżki cen mieszkań w zależności od wieku 
itd. Interesuje mnie jak wygląda stan mieszkań w Domu Nauczyciela w Mieścisku, na ile 
zostały wycenione i ile z tych mieszkań zostało sprzedanych ?” 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia – „chodzi mi o skrzyżowanie w Rudzie o to lustro. Dzisiaj 
przyjrzałem się dokładnie, to lustro może spowodować to, że ktoś może wjechać pod 
samochód. Ono bardzo oddala. Samochód jest 10 m od skrzyżowania a wydaje się jakby było 
100 m. Można sobie na tym skrzyżowaniu wjechać prosto pod samochód”; 
- Wójt – „przekażemy ten wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich. To lustro ma 
pokazywać, że w ogóle ktoś jedzie, a nie ile metrów, który pozwoli mnie włączyć się do 
ruchu, bo tam ten ktoś kto jest widoczny w lustrze powinien jechać 50 km na godzinę i wtedy 
ja włączę się do ruchu. To lustro-jego ogniskowa musi być taka która pozwoli przy 
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zauważeniu tego co jedzie mnie wyhamować albo jeszcze się włączyć. Zakładam, że 
kierowca jedzie 50 km/godzinę. Również na tę ulicę Ruda jest planowany w przyszłości 
wyjazd z Osiedla to być może wtedy będą musiały być tam światła”; 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym 
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnej.  
- 10 listopada br. – brała udział w uroczystości XXV = lecia istnienia firmy P.Benedykta 
Piaseckiego; 
- 11 listopada,br – udział w obchodach 93-rocznicy święta Niepodległości; 
- 15 listopada br. – udział w otwarciu II etapu inwestycji  „Przystanek Kamienica”; 
- przekazanie przez Wójta Gminy projektu budżetu Gminy na 2012 rok; 
- 17 listopada br. – udział w posiedzeniu Komisji Rady Gminy celem zaopiniowania 
materiałów na dzisiejszą sesję; 
- 20 listopada br – udział w V jubileuszowym spotkaniu „Jesienny spacer z muzyką” 
przygotowany przez Dom Kultury w Mieścisku; 
- 21 listopada br. – udział w Warszawie w warsztatach unijnych na temat „Doskonalenie 
zarządzania usługami publicznymi i rozwojem w jednostkach samorządu terytorialnego” w 
Warszawie; 
- w dniach od 24 do 25 listopad br. udział w konferencji na temat biogazowi w Liszkowie, i 
gminie Rojewo oraz dyskusji na temat energii odnawialnej; 
 
- Ad. 9 
 
Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy złożyli informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym 
 
- radny Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych  
i Samorządu 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) dotyczyło zaopiniowania materiałów na sesję Rady Gminy, 
2) 2) wspólne z Komisją Rolnictwa nt. stanu bezrobocia na terenie gminy; 

- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu 
1) 15.11.br wspólne posiedzenie z Komisją Oświaty z udziałem Dyrektora Powiatowego 
Urzędu Pracy w Wągrowcu na temat bezrobocia na terenie gminy, w tym możliwości 
przekwalifikowania rolników; 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) nt. zaopiniowania materiałów na sesję Rady Gminy; 
2) Kontrola realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w okresie od lutego do września 

2011 r. W tym miejscu Przewodniczący Komisji odczytał protokół z przeprowadzonej 
kontroli. 

 



 5

- radny Szudrowicz – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) wspólne nt. zaopiniowania materiałów na sesję; 
2) 23 listopada 2011 r. – posiedzenie z udziałem Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg 

na temat zimowego utrzymania dróg w gminie Mieścisko oraz planu remontów na 
drogach powiatowych w 2012 roku; 

 
Adn. 10 
 
Prezes Polskiego Czerwonego Krzyża w Wągrowcu – P.Jan Maćkowiak przedstawił 
informację na temat „Rola i znaczenie Polskiego Czerwonego Krzyża, w tym honorowego 
krwiodawstwa na terenie powiatu wągrowieckiego” 
Informacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Adn. 11 – Podjęcie uchwał 
 
- w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na rok 2012. 
Główne elementy mające wpływ na podwyżkę wody i ścieków przedstawił w zastępstwie 
Prezesa Aquanet  Pan Remigiusz Płażalski – główny księgowy. Na wstępie przeprosił za 
nieobecność Prezesa, który w dniu dzisiejszym bierze udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej 
Aquanetu. 
Proponowana podwyżka wody jak i ścieków dla odbiorców na 2012 rok  wynosi 10% 
- woda – cena obowiązująca 2,16 za 1 m3, po podwyżce 2,38 zł netto + 8% VAT = 2,57 zł 
brutto 
- ścieki – cena obowiązująca 5,21 zł, po podwyżce 5,73 zł netto + VAT = 6,19 zł brutto 
Ogólnie taryfa za dostarczoną wodę wzrasta o 10%, z kolei za odprowadzanie ścieków o 
27,68%. 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad przedstawionymi taryfami, w której głos 
zabrali: 
- radny Rodzewicz: 
1) w tych kosztach, które Pan podał ile kosztuje Rada Nadzorcza, ile opłata licencyjna, ile 
kosztują usługi obce tzn. wykonywane przez Aquanet  Poznań. Jeśli chodzi o usługi obce  to 
w ubiegłym roku była awaria w Żabiczynie. Był to wówczas chyba koszt 13.500 zł. Przez 2-3 
dni był tam beczkowóz z wodą. W internecie jest podana godzina pracy pracownika Aquanet 
Poznań, która wynosi 90 zł, kilometrówka do Mieściska – 4 zł. Jak byśmy wzięli zamiast tej 
wody z Aquanetu, którą przywiózł beczkowóz kupili w hurtowni po 6 litrów, przy koszcie 4-3 
zł wody mineralnej i każdemu dostarczyli ją do celów spożywczych nawet po 4 zgrzewki 6-
litrowe.Z kolei do inwentarza i innych celów bytowych dostarczylibyśmy wodę samochodem 
strażackim to jak byśmy wydali 3 tys.zł to  byłoby multum. Takie są koszty Nie wiem ile w 
tym roku kosztowała awaria w Żabiczynie ? 
2) „płacenie bezpośrednio z kieszeni i pośrednio to są w dalszym ciągu nasze pieniądze, 
pieniądze mieszkańców gminy. My to płacimy. Nawet płacą ci, co nie mają kanalizacji, 
dopłacając ze swoich podatków, czyli generalnie rzecz biorąc wszyscy płacimy normalną 
cenę za wodę. To się tak tylko wydaje, że tu mamy mniej, tu mamy więcej”; 
3) „jeśli chodzi o te pieniążki, które płacimy bezpośrednio w skali gminy to jest prawie 110 
tys.zł w skali roku – tyle podwyżka nas kosztuje plus do tego to co zapłacimy przez dopłatę 
do Aquanetu też z naszych pieniędzy. Dopłata do Aquanetu to jest rzędu 740 tys.zł, łącznie to 
jest 846.425,73 zł to zapłacimy my. Natomiast Aquanet w formie dzierżawy zapłacił nam  
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887.170 zł  są to jednocześnie udziały w spółce .Chciałbym Panie Wójcie otrzymać 
informację ile na tym zyskuje gmina jako instytucja i ile zyskują mieszkańcy. Bo tak patrząc 
na obsługę to nic się nie zmieniło tylko mamy dodatkowe koszty, a wpłata dzierżawy 
uratowała budżet gminy Mieścisko w tym roku. Taka jest prawda. Jakby to była nasza  
podwyżka podejrzewam, że nie byłaby taka duża. Podejrzewam, że dodatkowe koszty, które 
generują usługi obce to jest około 200 tys.zł czyli musimy to zapłacić, a jak jesteśmy w całym 
tym układzie to musimy bo innego wyjścia nie ma. I co my mamy jako mieszkańcy ? 
Łaskawie w tym roku nie ma abonamentu za odbiór wody i ścieków .Po 2 latach w gminach 
podpoznańskich dostali abonament .Straży nie wolno przeglądać hydrantów, a jak będzie 
pożar, będzie awaria i nie będzie można pobrać wody – to co będzie ? A każdy przegląd  
kosztuje, nikt za darmo tego nie zrobi, gmina będzie musiała zapłacić. W umowie z 
Aquanetem jest napisane, że Aquanet odpowiada za sieć główną, za przyłącza odpowiadają 
odbiorcy. Są to stare przyłącza, kiedyś zakładano nie ocynkowaną rurę, odbiorca będzie 
musiał zapłacić za naprawę”;  
4) Po 2-3 latach w Murowanej Goślinie i w Czerwonaku wprowadzono grupy taryfowe czyli 
ścieki bytowe i pozostałe, a pozostałe to są wszystkie firmy, sklepy, produkcja rolna. Proszę  i 
powiedzieć P.Wójcie jaki to jest dla nas biznes, dla mieszkańców gminy Mieścisko, bo ja 
liczę i nie mogę wyliczyć ile na tym zarobiłem, ciągle mi wychodzi strata. Zobowiązania 25-
letnie dla rocznego uratowania budżetu uważam że  zbyt drogo  nas mieszkańców to 
kosztuje”; 
5) „informacja o ilości ceny zakupu wody i odprowadzania ścieków do urządzeń nie będących 
w posiadaniu przedsiębiorstwa. Domyślam się, że tu chodzi o Mieleszyn i Janowiec. Myśmy 
się zawsze szczycili, że niektórzy pamiętają, że u nas woda była tania. Jeżeli to jest prawdą to 
w jednej  i  drugiej gminie woda kosztuje 2,39 zł, jeżeli to jest według kalkulacji. Proszę 
zobaczyć naszą kalkulację, a podobno myśmy dlatego za swoje ciężkie pieniądze przez wiele 
lat wyrzeczeń budowali sieć wodociągową żeby teraz płacić”; 
- radna Kapczyńska – „my jako mieszkańcy chcemy mieć dobrą, zdrową wodę”; 
- radny Górski – „wypowiedź radnego zeszła trochę na inny tor bo jesteśmy przy omawianiu 
uchwały dotyczącej zatwierdzenia taryf. O tym dyskutowaliśmy wielokrotnie przed 
podjęciem uchwały o współpracy z Aquanetem. 
Rozważaliśmy za i przeciw, wielokrotnie byli przedstawiciele Aquanetu, którzy nam 
tłumaczyli i jako Rada zdecydowała większością głosów opowiedziała się za współpracą z 
Aquanetem, natomiast to o czym dzisiaj mówimy to propozycja taryf jest taka, jaka została 
ustalona w dochodzeniu tej całej wieloletniej ścieżki taryfowej. Tam byliśmy poinformowani, 
że 10% mniej więcej co roku będziemy podwyższali cenę. I w tej chwili dokładnie jest to 
10%.”; 
- radny Rodzewicz – „te pozostałe 10% kto dokłada ? Czy Aquanet, czy z naszej kieszeni ?” 
- radny Górski – „gdyby nie było tego dołożenia to mieszkańcy ponosiliby znacznie większe 
koszty. Mówiliśmy na komisjach, że paliwo, energia drożeje 30%, a nie 10% i kto dokłada ?” 
- Wójt – „jeżeli idziemy do sklepu to kupujemy za  100% ceny, natomiast ja nie znam takiego 
sklepu, który by sprzedawał, nawet jak jest promocja to on sprzedaje za 100% tej ceny, która 
mu się opłaci bo nikt mu do tego nie dołoży. Pamiętacie państwo jak było gospodarstwo 
pomocnicze i była podwyżka wody o 7 groszy, a obniżono do 5 groszy. Ktoś musiał zapłacić 
różnicę. W gospodarstwie pomocniczym było tak, że Brygada robiła inwestycje, które z 
ramienia gminy były jej zlecane i wtedy można było dopłacać do wody. Poza tym 
powiedzieliśmy sobie, że wzrost dochodzenia do tego, to co nawiązuje do tej płatności 
100%.Wszyscy się zgodzili, że koszty stanowią te 100% ceny, ale ja powiedziałem wtedy, że 
musimy to rozbić na 10 lat. Dopóki ja tutaj będę nie będzie większej podwyżki dla odbiorców 
niż 10% jak również jeżeli  mówi Pan o dopłatach, tak dopłaty są również z kieszeni 
podatnika, bo tak to by musiał wyłożyć każdy 100% ceny czyli mówiąc o tym 
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przysłowiowym kilogramie cukru. Kilogram cukru kupuje się zależy w jakiej sieci po prostu i 
zależy jaki cukier ale trzeba zapłacić całość bo nikt nam tego nie rozbije ani nikt nam do tego 
nie dopłaci. W związku z czym poszliśmy na taką rzecz jeszcze raz wspomnę, to co 
mówiliśmy na komisjach, że zmniejszyła się ilość wody jak również ilość dostarczanych 
ścieków, a oczyszczalnia i wszystko pracuje tak jakby było przy pełnej wydajności i teraz 
żeby zmniejszyć dopłaty to podjęliśmy decyzję o zakupie prasy. Od stycznia albo od lutego 
najprawdopodobniej obecny odbiorca osadów pościekowych nie będzie ich odbierał, trzeba 
znaleźć kogoś innego, za to oczywiście się płaci żeby ktoś odebrał. Prasa ograniczy to o 2/3 
jeżeli dzisiaj płacimy 100 tys.zł za odbiór tony osadu, to będziemy płacili 33 tys.zł i to już jest 
oszczędność. Jeżeli dzisiaj w XXI wieku zamontowaliśmy drajmad zarówno w Mieścisku jak 
i w Popowie Kościelnym dzisiaj 2 osoby muszą przy tym pracować. Te 2  osoby generują 
koszty, a przy prasie nie będzie tych osób potrzeba to jest jedno i wtedy też tu mogliśmy 
zmniejszyć, bo trzeba było szukać oszczędności i można to tylko w ten sposób zrobić, jak 
również spółka musi szukać dodatkowych metrów sześciennych powyżej te co straciła bo w 
ubiegłym roku straciliśmy w wywożeniu nieczystości z terenu gminy Skoki 6 tys 
m3.Myśleliśmy, że w roku bieżącym firma paszowa, która się rozbudowuje weżmie nam 
około 10 tys,m3 wody, no firma jeszcze w pełni nie pracuje tu też żeśmy przeliczyli się i po 
prostu jest tego mniej. Poza tym jeżeli tu było mówione, że dopłacamy 720 tys.zł to w drodze 
powrotnej kiedy spółka tak jak wszystkie inne instytucje łącznie gminne, szkoły też i one w 
kosztach muszą to sobie liczyć.W związku z czym w podatku jak i dzierżawie biur w którym 
spółka jest dostajemy z powrotem. Spółka płaci gminie 253 tys.zł. Czyli 720 tys.zł minus 253 
tys.zł to jest 450 tys.zł, jak również częściowo gmina uważam robi ze spółką dobry interes bo 
spółka wylisinguje tę prasę, gdzie również rozłoży sobie na 4-5 lat ten listing. 
Odpowiadając na pytanie dotyczące rurociągów głównych to rurociągi główne i wszystko jest 
zawsze własnością gminy, tylko tak samo czy to była Brygada czy spółka jest w czasowym 
użytkowaniu. Uważam, że to jest dobre rozwiązanie dla naszej gminy. Ja jeszcze nie 
słyszałem o gminie, czy przedsiębiorstwu w Polsce żeby na wodzie i na ściekach można 
zrobić biznes. Są jeszcze inne propozycje zagospodarowania tego osadu, bo osad będzie 
generatorem kosztów. Jak oczyszczalnia dobrze działa to ma dużo osadu, a jak tego jest dużo 
to trzeba go kupić, poza tym trzeba badać go okresowo. Kwestia zagospodarowania osadu jest 
rzeczą najważniejszą bo my jesteśmy mała gminą produkującą bardzo mało osadu. 
- co do awarii – „awaria była 1 dzień. Ja nie wydam straży polecenia transportu wody do 
celów spożywczych. To się łatwo mówi może straż pojechać. Ja dzisiaj nie wiem czy jeśli 
ktoś napuści wody ze zbiornika strażackiego i weźmie ja na herbatę, do mycia, czy do czegoś 
innego jutro nie będzie miał uczulenia ? Ja nie wydam takiego polecenia. Uważam, że jeżeli 
pójdziemy tą drogą to również jest tak, że z jednej strony będziemy oszczędzać, z drugiej 
strony są prowadzone rozmowy ze spółką żeby mieć własny beczkowóz i zdejmować ścieki z 
gospodarstw, które mają szamba. Jest jedna wieś w gminie, która przywiozła na oczyszczalnię 
rocznie 4 m3 ścieków. Jeżeli podliczyliśmy sprzedawaną wodę, że 3 wsie, które są 
skanalizowane produkują 90 m3 ścieków rocznie, a pozostałe wsie można przyjąć połowę, to 
do zagospodarowania jest jeszcze 40 tys.m3 ścieków. Ja zadaję pytanie gdzie są te 40 tys.m3 
ścieków ? Oczyszczalnia w Mieścisku ma przepustowość 450 m3, a przerabia 270-300.Czyli 
mamy do wykorzystania jeszcze drugą oczyszczalnię w Popowie Kościelnym, która ma 150 
m3, a jedzie 80 m3, czyli nie zajmujemy się tym co się leje do rowu, co się spala w piecu. Bo 
jeżeli będziemy mieli całkowite zużycie: ilość sprzedanej wody – 230 m3, po odliczeniu 
wody dla zwierząt – zakładajmy 150 m3 ścieków na  obydwu oczyszczalniach na rok to też 
będzie inna cena. Dlatego zobowiązałem również spółkę żeby czynić starania żeby w roku 
przyszłym zdejmować ścieki również z szamb. Jest to po prostu sytuacja taka, że im więcej 
będziemy mieli m3 na oczyszczalni tym będzie to tańsze. Jeszcze raz podkreślam, że 
dopilnuję zawsze tego by dla mieszkańców cena nie rosła wyżej niż 10% 
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- kwestia remontów, wymiany zasuw itd. To niestety ale stacja w Miłosławicach ma już 
prawie 20 lat. Proszę powiedzieć czy odprowadziliśmy chociaż złotówkę amortyzacji przez te 
20 lat ? A powinniśmy. Spółka to musi robić. My chociaż jak byśmy chociaż po złotówce 
amortyzację odkładali to dzisiaj byłby mniejszy ból zakupu. Ale z tym żeśmy się godzili.” 
- radny Rodzewicz – „ja o amortyzacji zawsze mówiłem. Tylko pytam dlaczego to aż takim 
kosztem odbywa się, jak mogłoby być za o wiele mniejsze pieniądze ?” 
- Wójt – „proszę to zorganizować za mniejsze pieniądze ?” 
- radny Rodzewicz – „dlaczego Wągrowiec zerwał umowę, dlaczego Kiszkowo przestało 
rozmawiać?” 
- Wójt „Kiszkowo już rozmawia” ;Ja uważam, że jesteśmy tu na straży i będziemy mieli 
nowoczesne oczyszczalnie, mamy już nowoczesna stację uzdatniania wody i będzie to 
kosztowało tyle ile będzie kosztowała energia, te rzeczy które są twórcze i to przypominam 
jeszcze raz: podatek jest płacony dla gminy i jeżeli nie odprowadzaliśmy amortyzacji, a 
powinniśmy to robić to musimy teraz uwzględniać to w remontach:; 
- „straż kiedyś jeździła i sprawdzała hydranty i była nasza Brygada i były hydranty 
niesprawne. W tym roku był pożar i też hydrant był niesprawny. W nocy ktoś zepsuje i skąd 
wiadomo czy jest sprawny, czy nie ?Ktoś za to odpowiada. Dopóki tej opłaty nie będzie, 
nawet gdy będzie to wyznaczę hydranty, które powinny by ć sprawne, ale niech mi ktoś da 
gwarancję, że w nocy ktoś nie popsuje. Strażacy już dzisiaj mają w każdym samochodzie 
informację gdzie są jakie zasuwy, gdzie można odciąć” 
- sprawa wody mineralnej – nie mówmy w ten sposób, bo był Pan z nami w Aquanecie i tam 
jest, że 1 kubik to jest 200 5-litrowych butelek i te 200 5-litrowych butelek kosztuje 2,50 zł, u 
nas kosztowało 2,57 zł, a w sklepie 1 5-litrowa woda żywiec kosztuje 6 zł”; 
- „Mieleszyn, Janowiec – oni tak samo dopłacają. To, że cena jest o grosz mniejsza, ale tak 
dopłacają”; 
- radna Kapczyńska – „kolega radny Rodzewicz zawsze sygnalizował, że podwyższamy za 
mało w stosunku do inwestycji, które w przyszłości będą nas czekać, czy to wymiana rur, czy 
rozbudowa stacji, nie mówiąc o oczyszczalni ścieków. My być może jako gmina poszliśmy za 
ostro w nowe technologie, może kiedyś będziemy się cieszyć, że już jesteśmy, a drudzy nas 
dopiero gonią, z drugiej strony na dzisiaj nie możemy sobie pozwolić na to żeby stosować na 
pewno zdecydowanie tańsze, ale takie formy bardziej prowizoryczne. Też chciałabym aby 
woda i ścieki były jak najtańsze ale wszystko ma swoją cenę”; 
- radny Rodzewicz – „w tych kosztach stałych proszę mnie P.Wójcie nie przekonywać bo ja 
umiem liczyć. 
W sprawie drajmadu – Pan sobie przypomni jak musieliśmy ciąć inwestycje na rozbudowie 
oczyszczalni ścieków bo służby stwierdziły, że jest za drogo, pytam gdzie te służby były jak 
za 250 tys.zł była prasa?” 
- radny Wojtyszyn – „czasem trzeba stracić żeby później zyskać. Wydaje mi się, że jeżeli w 
perspektywie  musimy przyjąć więcej ścieków to to wszystko co teraz w zasadzie się robi 
powinno zmierzać ku temu żeby przyjąć ścieki z Wieli, Sarbii, Koźlanki, te które są najbliżej, 
gdzie najkrótsze są rurociągi żeby to jak najszybciej załatwić czy to do oczyszczalni ścieków 
w Mieścisku, czy to do oczyszczalni w Popowie. Przy zwiększonej liczbie ścieków być może 
w przyszłości nie będzie potrzebna podwyżka, bo wtedy  koszt jednostkowy oczyszczania 
ścieków będzie mniejszy. Pod tym kontem powinniśmy patrzeć, tak jak woda jest prawie w 
100% w gminie żeby również w przyszłości przyjmować ścieki z całej gminy”; 
- radny Graczyk – „w sprawie ścieków dowożonych beczkowozem. Jaka będzie stawka za 
przywóz, taka jaką dzisiaj uchwalimy, czy będzie inna stawka ?” 
- Wójt – „na bramie oczyszczalni będzie trzeba zapłacić tyle ile dzisiaj uchwalimy, nie wiem 
ile weźmie przewoźnik ? Dzisiaj podpisałem kolejną umowę. Aktualnie mamy 4 koncesje 
wydane na wożenie ścieków”; 
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- radny Graczyk – „mnie chodzi o wyjaśnienie kwestii pozyskania dodatkowych metrów 
sześciennych zakupując beczkowóz przez Aquanet”; 
- Wójt – „ja Panu to powiedziałem, jeśli na bramce tyle ile uchwalimy, to reszta zależy jakie 
będą koszty transportu. Jeśli Aquanet obniży koszty transportu to będzie konkurencyjny”; 
- radna Kapczyńs ka – „czyli oprócz za metry sześcienne to jeszcze trzeba będzie zapłacić za 
koszty transportu. Docelowo, kiedy będą wszędzie rurociągi to wtedy będzie równo”; 
- radny Graczyk – „rozumiem, że ustalamy 2 taryfy: taryfę za ścieki plus za dowóz?” 
- Wójt – „zawsze jak Pan wywozi to ustala Pan cenę z wozakiem dlatego, że wozak 
przyjeżdża na oczyszczalnie i musi spółce zapłacić za to co myśmy uchwalili.”; 
- radna Kapczyńska – „Panu radnemu chodzi o to, że w przypadku jak Aquanet  będzie 
właścicielem tego beczkowozu to powinien stosować cenę taką jak pozostali odbiorcy będący 
już w sieci”; 
- Wójt – „a za transport kto ma zapłacić ?” 
- radny Wojtyszyn – „tam doszłaby cena za ścieki plus transport, natomiast kto w tej chwili 
płaci za transport ścieków z Zabiczyna ?” 
- Wójt – „my płacimy”; 
- radny Wojtyszyn – „to tak samo w tamtej sytuacji też powinniśmy zapłacić”; 
- Wójt – „najlepszą rzeczą jest rurociąg. Tu trzeba robić wszystko żeby w tym kierunku pójść, 
podłączać, etc. Cieszę się, że dzisiaj mamy 2 oczyszczalnie i teraz do nich możemy 
podłączać.Za chwilę też się pojawią problemy z osadem z oczyszczalni przydomowych. Nie 
znam składu tego osadu i nikt tego nie przyjmie bez badania. Mamy 1,5 roku na 
wprowadzenie nowej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie. Generalną zasadą 
jest, że śmieci są własnością gminy”; 
W związku z wyczerpaniem zapytań  Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie taryf za wodę i ścieki do zatwierdzenia. Projekt był widoczny w wersji 
elektronicznej. 
W głosowaniu jawnym: 12 radnych głosowało „za”, 1 „przeciw” i 2 radnych „wstrzymało się 
od głosu”. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na rok 2012 została podjęta większością głosów i stanowi załącznik 
Nr  7 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady o godz.14.15 zarządziła półgodzinną przerwę. 
Po przerwie obrady zostały wznowione i kontynuowano podejmowanie uchwał. 
 
- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 
 
Przedmiotem uchwały jest zwiększenie dochodów jak również wydatków o kwotę 14.515 zł. 
Skarbnik Gminy odczytała zmiany w poszczególnych działach. Zmienia się również załącznik 
inwestycyjny. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Skarbnika Gminy na zwiększone wydatki pozwoliła rezerwa ogólna 
.Na dzień dzisiejszy po dokonaniu zmian wskutek zwiększenia wydatków budżetowych 
rezerwa ogólna wynosi zero. Została jeszcze rezerwa celowa na zarządzanie kryzysowe. 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych zmian w budżecie gminy. W związku z 
powyższym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałą w głosowaniu została podjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i stanowi załącznik 
Nr 8 do protokołu. 
 
- w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na roki 2012. 
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Projekt był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. Na sesji nikt do niego nie 
wniósł zapytań. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 9 
do protokołu. 
 
- w sprawie  przystąpienia do zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Przedmiotem uchwały jest 
zmiana w studium dotychczasowego przeznaczenia obszaru gruntów leżących przy drodze ul 
Mieściska – za mleczarnią w lewo z terenów  pod zabudowę mieszkaniową na grunt rolny. 
Obecny stan jest też przeszkodą w postawieniu tam wiatraków. W przyszłości tam planowane 
są 2 wiatraki.  
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr  10 
do protokołu. 
 
- w sprawie procedury konsultacji społecznych w Gminie Mieścisko. 
Procedura konsultacji społecznych jest realizowana w ramach projektu „Partnerstwo urzędów 
administracji samorządowej dla efektywnej realizacji usług publicznych” do którego 
przystąpiła gmina Mieścisko. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 11 
do protokołu. 
 
- w sprawie określenia wzorów formularzy dotyczących wymiaru podatku od nieruchomości, 
podatku rolnego i podatku leśnego. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska.  
Przedmiotem uchwały jest dostosowanie formularzy podatkowych do obowiązujących 
przepisów. Min. jeśli deklaracja podatkowa w podarku od nieruchomości od osób prawnych 
do tej pory była składana do 15 stycznia, od następnego roku będzie składana do 31 stycznia  
I tak samo będzie płatny podatek 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 12 
do protokołu. 
 
- w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Zmiana dotyczy sposobu wejścia w życie uchwały. Na ostatniej sesji było wejście w życie w 
wyniku publikacji w Dzienniku Urzędowym, jednakże orzecznictwo stoi na stanowisku, że 
tego typu uchwałą powinna wejść w życie z dniem podjęcia. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
Adn. 12 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy: 
- radnemu Rodzewiczowi – „proszę przedstawić na piśmie zapytania” 
- zadaszenie wiaty – „musimy zamówić” 
- studzienki na drodze 190 – ‘jest to przekazane do Zarządu Dróg w Gnieźnie” 
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- studzienka na ul.Dworcowej – „jest zrobiona” 
- studzienki kanalizacyjne – „będą czyszczone” 
- stołówki – „od 1 lutego będzie rozpisany przetarg na obsługę. Jak się  wygenerują podmioty 
miejscowe, które będą mogły to obsługiwać to również będą mogły do tego przystąpić – 
myślę tu o pracownikach. Jednocześnie trzeba zastosować takie warunki, które będą do 
przyjęcia i jest to możliwe. W wielu gminach to działa: np. w gminie Wągrowiec, w mieście 
Wągrowiec”; 
- kwestia sprzątaczek – „co to zmienia, że sprzątaczka będzie miała swoją działalność 
gospodarczą, czy nie będzie miała zakresu obowiązków. Będzie miała taki sam zakres 
obowiązków jak miała do tego czasu. Jest kwestia połączenia bibliotek – nie można tego 
zrobić od razu. Więc może zrobimy to od 1 września, tak samo jak również od 1 września 
będą sprzątaczki w tym systemie pracowały. Czy to przeszkadza: czy jest na etacie, czy ma 
działalność gospodarczą ?” 
- zajęcia w Domu Kultury – „Dom Kultury jest tak długo czynny jak długo są ludzie zarówno 
na fittnesie. Więc niech ktoś przyjdzie i chce grać. Zrobiliśmy 2 korty w gminie Mieścisko i 
mimo moich poleceń co do zajęć w-fu to też nie miało miejsca. W przyszłym roku to 
wyegzekwuję” 
- P.Kuryłowiczowi – „nawiewnie tam trochę tego gruzu do wiosny. Jest taka kruszarka. 
Jeszcze maksymalnie na wiosnę jak będzie stosowna ilość to ją pokruszymy”; 
- droga Nieświastowice-Jaroszewo – „najgorszy odcinek został położony, dalej pewno 
będziemy patrzeć jak nam pieniędzy starczy w przyszłym roku”; 
- to co wspomniałem o osadach – „z tymi osadami coś trzeba będzie zrobić. Jeżeli my 
rozwiążemy swój osad to będziemy mogli go przyjmować, bo tak samo  będzie z osadem z 
Popowa. Osad z Popowa będzie wożony do Mieściska na prasę”; 
- oświetlenie – „żarówki – temat ogólny” 
- P.Górskiemu – „zwracam honor. Myślałem, że będzie można to zrobić wespół, ale to jest na 
osobnym liczniku zresztą przy tej rozprężalni gazu nie ma prądu z wiadomych celów. To się 
wszystko dzieje grawitacyjnie, ale postaramy się. W Popowie mamy 1 lampę za klubem, więc 
myślę, że coś tu postawimy”; 
- dziury w drogach – „może rzeczywiście dziury się zaczynają co nie znaczy, że nic w tym 
roku nie zrobiliśmy”; 
- radnej Kapczyńskiej – „ul.Gnieźnieńska-Nowa – jest to kwestia uzyskania odszkodowania i 
dlatego to jeszcze nie jest zrobione. Z jednej strony właściciel tego auta został ukarany, a z 
drugiej zostawił tam jakieś pieniądze. Myślę, że to jest zgłoszone do ubezpieczenia. 
Postaramy się również jak najszybciej to zrobić. W tym miejscu radna Kapczyńska zgłosiła, 
że barierka na mostku jest przerwana”; 
- „chcemy zakupić 5 skrzyń do piasku – myślę, że postawimy na ul.Polnej, Kościuszki. Pani 
sołtys ze Zbietki również zgłaszała taką potrzebę .Nigdy nie jest tak żebyśmy wszystkim 
dogodzili tymi skrzyniami, ale w miarę po 2 stronach jezdni będą ustawione”; 
- „to co jest na Rudzie – zgłosimy do Zarządu Dróg Wojewódzkich”; 
- „ile kosztowały mieszkania ? – na razie są 2 mieszkania sprzedane. Zostały wycenione: 
jedno na 91.638 zł, drugie na 80.380 zł. Przy wycenianiu zostały odliczone nakłady, które 
mieszkańcy poczynili i została zastosowana bonifikata 30% w wyniku czego 1 mieszkanie 
zostało sprzedane za 54.278 zł, drugie za kwotę  50.388 zł”; 
 
Adn. 13. Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Wojtyszyn – „prosiłbym również o informację dotyczącą spraw dotyczących szkół, 
przedszkola jak również sytuacji Szkoły Podstawowej w Popowie Kościelnym dlatego, że 
mam pytania od pracowników i chciałbym wiedzieć jakie zająć stanowisko”; 

 



 12

- radny Kuryłowicz – wnioskował o poprawienie widoczności na krzyżówce Pląskowo. 
Ostatnio był wypadek: jeden samochód wycofywał na drogę główna, a drugi samochód jechał 
z Mieściska. Tę górkę trzeba zniwelować i ściąć krzewy. Tam jak samochód wyjeżdża nie ma 
widoczności”; 
- radny Serafiński – prosił o 2 skrzynie do piasku do Miłosławic i jedną ustawić koło krzyża. 
- Przewodnicząca Rady – odczytała podziękowanie senatora R.P pilskiego okręgu 
wyborczego. – Henryka Stokłosy związku z zakończeniem VII kadencji Senatu R.P. 
dla Rady Gminy Mieścisko za dotychczasową pomoc i współpracę. 
Na zakończenie Przewodnicząca Rady poinformował, że na jej ręce w ustawowym terminie 
został złożony projekt budżetu Gminy na 2012 rok. 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady podziękowała 
wszystkim za udział i zamknęła XI sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
  Protokółowała:        Przewodniczyła sesji: 
 
             Inspektor ds. obsługi organów gminy     Przewodnicząca Rady 
 
             /Wiesława Kujawa/                  /Elżbieta Kapczyńska/ 
  

 


